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U PROSTORIJAMA KZUS ODRŽAN JE SASTANAK PREDSTAVNIKA INSTITUTA I  ZAVODA ZA JAVNO ZDRAVLJE 

U prostorijama Komore zdravstvenih ustanova Srbije održan je sastanak predstavnika instituta i  zavoda za javno 
zdravlje sa teritorije cele Srbije, na temu sopstvenih prihoda. 

 

Sastanak je održan na inicijativu Zavoda za javno zdravlje „Timok“ iz Zaječara a prisustvovali su predstavnici velike 
većine ove grupe ustanova (od ukupno 25 pozvanih  instituta i zavoda za javno zdravlje svoje predstavnike na sastanku 

imalo je 18 ustanova; ukupno je bilo 25 učesnika budući da su neke ustanove poslale više predstavnika) 

U konstruktivnoj atmosferi, izložen je problem sprovođenja i finansiranja nadležnosti IZZJZ/ZZJZ u okviru programskih 
aktivnosti društvene brige za javno zdravlje na lokalnom nivou. 

Dogovoreni su i dalji koraci koji podrazumevaju pokretanje Inicijative koja bi bila upućena Ministarstvu zdravlja, 
Ministarstvu državne uprave i lokalne samouprave i Državnoj revizorskoj instituciji. 

Tekst inicijative biće formulisan  i upućen navedenim institucijama narednih dana, uz prethodnu saglasnost Upravnog 
odbora KZUS 

                   



 

 

TEMA: Posao za najbolje studente medicine 

TEKST:  Šezdesetoro najboljih studenata medicinskih fakulteta dobilo je ugovore o radu, koje im je na 
svečanosti u Palati "Srbija" uručio predsednik Srbije Aleksandar Vučić. Plate zaposlenih u zdravstvu iz 
godine u godinu biće veće, poručio predsednik.  

Posao su dobili najuspešniji studenti medicinskih fakulteta u Beogradu, Novom Sadu, Nišu, Prištini sa 
privremenim sedištem u Kosovskoj Mitrovici i Kragujevcu. 

Vučić: Molim svet da razume da takse pogađaju srpski narod 

Predsednik je nakon uručivanja ugovora o radu govorio i o Kosovu i Metohiji, dešavanjima u RS, opoziciji. 

Rekao je da je situacija na Kosovu i Metohiji sve teža i apelovao na svet, pre svega zapadne sile, da 
razumeju da takse koje je uvela Priština pogađaju ne samo interese Srbije, već srpski narod. 

Sanja Mladenović koja je danas dobila posao zahvalila se u ime najboljih studenata što je država 
prepoznala i nagradila godine uloženog truda, rada, odricanja. 

"Trudićemo se da daljim radom i usavršavanjem opravdamo ukazano poverenje", poručila je 
Mladenovićeva. 

Predsednik je mladim lekarima poručio da niko neće moći da zaustavi jačanje Srbije, te da oni, u pravom 
smislu te reči, treba da grade budućnost zemlje. 

"To ne kažem zato što je politički lepo da se čuje, već zato što to stvarno mislim", rekao je predsednik na 
svečanosti u Palati "Srbija". 

Ukazao im je da je važno da rade, da se bore, trude i pokazuju odgovornost, kao što su činili i do sada. 

http://www.rts.rs/page/stories/ci/story/1/politika/3368100/vucic-molim-svet-da-razume-da-takse-pogadjaju-srpski-narod.html


"Nastavite da radite onako kako ste studirali", posavetovao ih je Vučić. 

Ispričao je i da se seća da njegove kolege sa Pravnog fakulteta, koji su bili slabiji od njega tokom studija, 
ni danas ne mogu da ga pobede. 

"Morate da zadržite istu odgovornost, marljivost i predanost i uvek ćete pobeđivati", rekao im je Vučić. 

Istakao je da će Srbija nastaviti da jača svoju privredu, što niko neće moći da zaustavi, kao što neće moći 
da zaustavi ni podršku države srpskom narodu na KiM. 

Vučić: Veća primanja za zdravstvene radnike 

Predsednik Srbije rekao je da će plate zaposlenih u zdravstvu iz godine u godinu biti veće, zahvaljujući 
boljoj situaciji u ekonomiji. 

"Molim vas da znate da svako povećanje mora da prati jačanje naše ekonomije koja je ranije bila 
uništena. Nismo imali šta da naplatimo. Danas se stvari menjaju, jer nije isto kada u Nišu na primer 
imate dve ili osam fabrika. Taj novac se sliva u državnu kasu", rekao je Vučić. 

Navodeći da je završen Klinički centar u Nišu, Vučić je rekao da očekuje da će u narednih nekoliko godina 
biti završeni i centri u Beogradu, Novom Sadu i Kragujevcu. 

"Posebno planiramo da uložimo u Klinički centar u Kosovskoj Mitrovici i zdravstveni centar u Gračanici", 
rekao je Vučić. 

Vučić: Moramo da sačuvamo zdravstvo, ono je suština opstanka 

Predsednik je najavio će u subotu otvoriti renoviranu Opštu bolnicu u Vranju, u čiju je rekonstrukciju, 
kaže, uloženo 3,5 miliona evra i poručio da moramo da sačuvamo zdravstvo, jer je ono suština standarda 
i suština opstanka. 

Poručio im je još jednom da su oni budućnost ove zemlje, ali i da će država morati još više da ulaže kako 
bi zadržala mlade medicinare – oko 38.000 lekara i još veći broj medicinskih sestara. 

Kako je rekao, za plate lekara se na godišnjem nivou izdvaja 39 milijardi, a za medicinske sestre 41 
milijarda dinara. 

"Moraćemo to da povećavamo svake godine ako želimo da zadržimo ljude u zemlji", ukazao je 
predsednik.  

Vučić je ukazao da problem u zdravstvu postoji, te da je pre pet godina bilo poslednje u Evropi, 
međutim, kaže da je ono danas ispred pet-šest zemalja EU što, kako kaže, ne znači da je dobro. 

Kaže da je i danas nezadovoljan jer sluša izgovore kada pojedini radovi ne počnu na vreme i tada mu, 
kako kaže, dođe da "iskoči iz kože", jer sluša "tupave, nesuvisle odgovore". 



Kada je reč o platama zaposlenih u zdravstvu, Vučić je rekao da je insistirao da plate lekara i medicinskog 
osoblja budu najviše povećane. 

Sestrama i medicinskom osoblju će plate ove godine biti veće 12 odsto, a lekarima 10 odsto. 

"Sledeće godine da budu kumulativno još veće. Ulagaćemo sve više u vas. Moći ćete pristojno da živite u 
zemlji od napornog i teškog rada. Niko neće moći da potceni vaše znanje i rad i uveren sam da će država 
umeti da ga nagradi", rekao je Vučić. 

Kako je rekao, danas je srećan, jer je u ova teška i turbulentna vremena, ne našom krivicom, izazvana u 
svetu, Evropi i regionu, pronađena mogućnost da se mladima obezbedi bolja i sigurnija budućnost. 

"Zdravlje nema cenu, obrazovanje, nauka i razvoj nemaju cenu i zato je država počela da ulaže više 
novca", rekao je Vučić. 

Vučić je zamolio Vladu da počne da prati rad vredne dece u srednjim i višim školama i da ih na isti način 
angažuje. 

"Da im ukažemo da država ima sve više ekonomskog potencijala, da smo u stanju da izgradimo društvo 
zadovoljnih, ako ništa drugo, neuporedivo zadovoljnijih građana", rekao je Vučić. 

Lončar: Pred vama težak zadatak  

Ministar zdravlja Zlatibor Lončar poručio je mladim lekarima da je pred njima težak ali čestit zadatak i da 
ne sumnja da su spremni, sposobni i kadri da odgovore na sve izazove koje ta profesija nosi sa sobom. 

Lončar je čestitao i "pacijentima heroijima" koji su kroz transplantacioni program Ministarstva zdravlja 
dobili organ i koji su danas živi zahvaljujući znanju i sposobnosti lekara, ali i humanosti porodica donora 
koje su u najtežim trenucima dale saglasnost da se od preminule osobe uzmu organi i pomogne drugima. 

"Svi ovi ljudi zajedno, mladi lekari, ali i pacijenti, otpočeli su ove godine neke nove životne puteve. Jedni 
su dobili posao i specijalizaciju, a drugi organ. I jedni i drugi dobili su budućnost, to je naš najveći uspeh", 
rekao je Lončar. 

Dekan prištinskog Medicinskog fakulteta Suzana Matejić rekla je da se ugovorima o radu koje je danas 
dobilo 60 diplomaca odaje priznanje mladim ljudima i veliča znanje i nauka. 

"Znanje i nauka su najmoćnije oružje koje može da menja svet. Mi dekani sve mlade doktore koji su 
dobili posao vidimo sutra i u svojim nastavnim i naučnim redovima", rekla je Matejić. 

Pored onih koji su dobili ugovore o radu, u Palati "Srbija" okupili su se i građani koji su u godini za nama 
otpočeli nove živote, zahvaljujući transplantaciji organa i humanosti i altruizmu nekih nepoznatih ljudi 
koji su odlučili da pomognu.  

Početkom juna posao je dobilo 100 najboljih diplomaca medicine, a Ministarstvo zdravlja i država tada 
su najavili da će se kontinuirano zapošljavanje najboljih nastaviti.  



 

 

TEMA: Grip stigao u Srbiju 

TEKST: Inistut za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut" i nacionalna referentna laboratorija Instituta 
"Torlak" potvrdili su da je grip stigao u Srbiju. U pitanju je tip virusa AH1pdm 09, a taj soj sadrži i 
ovogodišnja preporučena vakcina protiv gripa. 

Poslednjih dana mnogi se žale na stomačne viruse i respiratorne infekcije, a mnogi kašlju i imaju visoku 
temperaturu. Sada je i zvanično potvrđeno - virus gripa stigao je u Srbiju.  

"Juče tokom popodneva, Instutut 'Batut' dobio je informaciju od nacionalne referentne laboratorije 
Instituta 'Torlak' o prva dva potvrđene slučaja, u Nišu i Beogradu, odnosno, u tim gradovima su uzeti 
uzorci", kaže za RTS dr Dragana Dimitrijević iz Instituta za javno zdravlje "Dr Milan Jovanović Batut". 

Radi se o tipu virusa AH1pdm 09, a taj soj sadrži i preporučena vakcina protiv gripa, koju su dobijali 
građani Srbije u domovima zdravlja. 

Dr Dimitrijević kaže da su tokom prošle nedelje, od 17. do 23. decembra, Institutu "Batut" prijavljena 
3.963 pacijenta sa simptomima sličnim gripu. 

"U skladu sa našim iskustvima iz prethodnih sezona, u narednim nedeljama možemo da očekujemo 
povećan broj obolelih. Laboratorijska potvrda gripa za ovo doba godine je sasvim očekivana i 
uobičajena", napominje dr Dimitrijević. 

Poseban oprez preporučuje se onim sa visokim rizikom da dobiju teške forme bolesti, odnosno oni kod 
kojih se očekuju komplikacije. 

Mere prevencije su uobičajene - treba da izbegavaju bliske kontakte sa obolelim osobama, da izbegavaju 
boravak u zatvorenim prostorima gde se nalazi veliki broj ljudi, da pokrivaju nos i usta papirnom 
maramicom i potom je odlože i operu ruke toplom vodom i sapunom. 

Oni koji su već oboleli, trebalo bi da izbegavaju odlazak u veće grupe ljudi i na taj način doprinesu 
sprečavanju širenja virusa. 



 

 

TEMA: Generalni štrajk u zdravstvenim ustanovama na Kosovu 

TEKST:  Zaposleni u zdravstvenim institucijama Kosova su stupili u 24 časovni generalni štrajk kojim 
traže povećanje plata. 

Predsednik Sindikata zdravstvenih radnika Kosova Bljerim Sulja rekao je da ukoliko do početka sledeće 
godine ne dobiju pozitivan odgovor na zahteve onda će pribeći radikalnijim merama, bojkotu rada. 

Tokom dana radiće jedino urgentni centri u KBCK i regionalnim bolnicama, a pregledaće se samo hitni 
slučajevi u kojima su pacijenti životno ugroženi. 

Isti sindikat je pre desetak dana organizovao štrajk zaposlenih na klinikama KBC Kosova. 

Međutim i pored odluke da štrajk traje samo 24 sata lekari u hiruškim klinikama KBCK i dalje štrajkuju i 
rade samo hitne slučajeve. 

Istovremeno Sindikat radnika obrazovanja, nauke i kulture za sutra je sazvao štrajk upozorenja tokom 
koga će u osnovnim i srednjim školama bojkotovati rad u prvim prepodnevnim časovima. 

I oni zahtevaju povećanje plata i priznanje staža radnicima obrazovanja tokom 1991-1999 godine koji su 
radili u paralelnom obrazovnom sistemu Kosova nakon odluka tadašnjih srpskih vlasti da obrazovanje na 
albanskom jeziku ukinu i onemoguće održvanje nastave u društvenim objektima.  

 



 

 

TEMA: Medicinska sestra nedavno spasila dva života van dužnosti 

TEKST:NOVI SAD -  Svako od nas može se naći u situaciji da mu zatreba prva pomoć, ali i da se od njega 
očekuje da je pruži. Ipak, priznaćete, mnogi nemaju osnovno znanje za takve situacije. U to se uverila i 
medicinska sestra, Barbara Negrojević Kolar, koja je van dužnosti nedavno u dva navrata spasavala život. 

Posao medicinske sestre svakodnevno donosi situacije u kojima se zbrinjavaju bolesni i povređeni, ali 
humanost zdravstvenih radnika, ne prestaje sa završetkom smene, te oni neretko i van dužnosti reaguju. 
Upravo to se dogodilo Barbari Negrojević Kolar pre nedelju dana, kada je u centru grada zatekla čoveka 
kojem je pozlilo. Čekala se Hitna pomoć, a slučajni prolaznici umalo mu nisu odmogli. 

"Čovek je u međuvremenu doživeo epi napad gde su se našli prolaznici sa neadekvatnim predlozima, 
ljudi jednostavno neobučeni da pruže prvu pomoć što je potrajalo pola sata. Žena je ponudila svoju ličnu 
terapiju. Stavili smo ga u bočni položaj i sačekali Hitnu pomoć", priča Barbara. 

Još teža situacija zadesila je Barbaru nedavno, kada je jedno dete povređeno u saobraćaju. 

"Moje dete je bilo na treningu, vraćali smo se i u Petrovaradinu naišli na situaciju da je kombi udario 
njegov druga sa treninga. Prolaznici su bili u panici... Bilo je potrebno smiriti i majku i vozača. 
Odreagovali smo tako da smo držali situaciju pod kontrolom", kaže ona. 

Sreća u ovim nesrećama, bila je ta da se na licu mesta zadesila medicinska sestra. Ali nije uvek tako... 

"Mislim da bi svaki čovek treba zna barem osnove prve pomoći", smatra Barbara. 



 

TEMA: Oprez sa uzimanjem antibiotika koji sadrže fluorohinolone 

TEKST:  Nosioci dozvola za lekove koji sadrže fluorohinolone: ciprofloksacin, levofloksacin, ofloksacin, 
moksifloksacin i norfloksacin u saradnji s Agencijom za lekove i medicinska sredstva Srbije, uputili su 
pismo zdravstvenim radnicima o riziku od aneurizme aorte i disekcije (cepanja) aorte kod pacijenata koji 
koriste fluorohinolone za sistemsku ili inhalacionu primenu. 

Kako je navedeno, utvrđeno je da fluorohinoloni mogu ozbiljno povećati rizik za nastanak aneurizme 
aorte i disekcije aorte, posebno kod starijih osoba. U pitanju su antibiotici koji sadrže ciprofloksacin, 
levofloksacin, ofloksacin, moksifloksacin i norfloksacin, a to su u Srbiji levoksa (Aktavis), fleksid (Sandoz), 
levofloksacin INNventa rastvor za infuziju (Inventa farm), levomaks film tableta i rastvor za infuziju 
(FarmaSvis), moksifloksacin rastvor za infuziju(FarmaS), uricin (Slavijamed), lofocin (Farmanova), 
ciprofloksacin rastvor za infuziju (Kvantalija), alvolamid rastvor za infuziju (Alvogen farma), elfonis 
tableta i rastvor za infuziju, fokrteka, marocen tableta i koncentrat rastvora za infuziju (Hemofarm), 
citeral tableta i koncentrat rastvora za infuziju, kimoks (Alkaloid), visiren (Union medik), ciprofloksacin 
remedika (Farmalogist), ciprocinal (Zdravlje), ciprinol, levaloks tableta i rastvor za infuziju, moloksin 
tableta i rastvor za infuziju, nolicin (Krka farma), leflogal (Galenika). 

Fluorohinoloni su antibiotici odobreni za lečenje različitih bakterijskih infekcija, uključujući i 
životnougrožavajuće. Podaci iz epidemioloških i pretkliničkih ispitivanja ukazuju na povećan rizik za 
nastanak aneurizme i disekcije aorte nakon lečenja ovim vrstama antibiotika. Kako kažu u ALIMS-u, 
ispitivanja ukazuju na skoro dvostruko povećanje rizika od aneurizme i disekcije aorte kod pacijenata koji 
koriste sistemske fluorohinolone, u poređenju s pacijentima koji uoopšte ne piju antibiotike, ili koriste 
neke druge antibiotike (amoksicilin). 

Simptomi aneurizme 

Aneurizma je lokalizovana vazodilatacija krvnih sudova ispunjena krvlju, nastala kao posledica bolesti ili 
slabljenja zida vene ili arterije. Najčešće se javlja u arterijama koje se nalaze u osnovi mozga (tzv. Vilisov 
krug) i u aorti (glavna arterija koja odvodi krv iz srca, tada je u pitanju aortna aneurizma). 



Kako veličina aneurizme raste, povećava se rizik od pucanja, što može dovesti do obilnog krvarenja, 
drugih komplikacija, pa čak i smrti. Faktori rizika za nastanak aneurizme su dijabetes, gojaznost, 
hipertenzija, pušenje, alkoholizam i nedostatak bakra. 

Aneurizma i disekcija aorte su retki događaji koji se javljaju sa incidencom od 3-30 na 100.000 ljudi 
godišnje. Faktori koji povećavaju ovaj rizik obuhvataju aneurizmatsku bolest u porodičnoj anamnezi, 
raniju pojavu aneurizme ili disekcije aorte, Marfanov sindrom, vaskularni oblik Elers-Danlos sindroma, 
Takajasuov arteritis, arteritis yinovskih ćelija arterija, Beyetovu bolest, hipertenziju i aterosklerozu. 

Kako se preporučuje, ove antibiotike treba koristiti s velikom pažnjom kod pacijenata kod kojih postoji 
rizik od aneurizme i disekcije aorte, i to tek nakon razmatranja drugih terapijskih opcija. Pacijenti treba 
da budu obavešteni o ovom riziku i o potrebi da zatraže hitnu medicinsku pomoć u slučaju iznenadnog 
oštrog bola u predelu abdomena, grudi ili leđa. 

Uputstva za lek za sve lekove koji sadrže fluorohinolone za sistemsku i inhalacionu primenu biće 
ažurirana kako bi se dodala informacija o riziku od aneurizme i disekcije aorte. Agencija za lekove i 
medicinska sredstva Srbije poručuje zdravstvenim radnicima da im prijave svaku sumnju na neželjene 
reakcije na lek. 

 

TEMA: Lekari ipak stižu do svakog sela 

TEKST:  SRPSKA CRNjA: Opština Nova Crnja ima šest naseljenih mesta, što je prednost u organizovanju 
zdravstvene službe. 

- Nemamo mnogo sela, pa uspevamo da relativno dobro pokrijemo seoske ambulante. U pet mesta - 
Aleksandrovu, Novoj Crnji, Vojvodi Stepi, Radojevu i Srpskoj Crnji lekar radi svakog dana pre podne, od 7 
do 15 časova. U Srpskoj Crnji ambulanta radi ceo dan, tako da lekar u popodnevnoj smeni pokriva hitne 
slučajeve u selima. Zato što imamo manje od 10.000 stanovnika nemamo pravo na hitnu službu, nego 
smo to rešili na ovaj način - kaže dr Danica Vučurević Đukin, direktorka Doma zdravlja Srpska Crnja. 



U najmanjem selu Tobi, gde živi kako se procenjuje, oko 500 stanovnika, lekar radi tri puta nedeljno od 7 
do 12 časova. Dom zdravlja ima dva lekara koji govore i mađarski jezik, što je važno zbog strukture 
stanovništva. 

Apoteka u Srpskoj Crnji radi od 7 do 21 sat, a u Novoj Crnji i Aleksandrovu po četiri sata. 

- Za sada imamo dovoljno lekara, medicinskih sestara i biohemičara ali, na žalost, većina ih ne živi u selu. 
To je potencijalni problem. Život na selu nije privlačan mladim, obrazovanim ljudima. Nije, na žalost, više 
privlačan nikome. Uvek postoji opasnost da nas neko od lekara ili sestara napusti, a ne znam ko bi 
umesto njih došao. O tome bismo svi trebali da mislimo – ističe Vučurević Đukin. 

Ona smatra da bi medicinski radnici došli na selo ako bi dobili stanove, ili neku drugu stimulaciju, i 
ukoliko bi se poradilo nešto na društvenom i kulturnom životu. 

- Jedno vreme, tamo pedesetih godina, lekari i medicinske sestre koji su radili na selu, imali su dodatak 
na platu. Stanovništvo u našoj opštini je sve starije, a može da se desi da se smanji broj lekara i sestara. 
To su sve stvari o kojima valja razmišljati - zaključuje dr Danica Vučurević Đukin. 
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